
 

                                  PROTOKÓŁ Nr X/19 

 

z X Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 28 czerwca 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło  13  radnych. Nieobecni radni:  

K.Doliński, K.Chyliński 

Sesja odbyła się w godzinach 1000 –1222 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

 

Jarosław Gawenda     - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Dariusz Frejnik -Radny Rady Powiatu Działdowskiego, 

Kierownik Gminnego Zakładu Usług 

Komunalnych w Uzdowie 

Karol Bojarowski    - Przedstawiciel W-M Izby Rolniczej 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Aleksandra Kowalska -Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Burkacie 

Mieczysława Skała - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

w Działdowie 

Danuta Smereczyńska - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Promocji 

Marcin Krajewski - Kierownik Referatu Strategii, Funduszy 

Europejskich,  Zarządzania Kryzysowego i 

Spraw Obronnych  

Grzegorz Małachowski -Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Ochrony Środowiska 

Tadeusz Szeremeta - Komendant Gminny OSP 

Ewa Grześ   -pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 

 

Sołtysi,  media lokalne. 
 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia X Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie powitała uczestników sesji, po czym na podstawie listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad. 



 

Przewodnicząca Rady poinformowała,  że na drzwiach wejściowych do sali obrad 

zamieszona jest klauzula informacyjna zgodnie z wymogami RODO. Informacja ta również 

wyświetlana jest na sali przed rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość 

zapoznania się z jej treścią.  

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono, przystępując do jego realizacji w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Księży Dwór i Gminy Działdowo  

do współpracy w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

dotyczącej Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego od 2019 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania  

i opieki w innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Działdowo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 435 obręb Burkat. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 438 obręb Burkat. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów 

na ławników. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2019 r. 

12. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Działdowo za rok 2018.  

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad raportem, 

3) głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Działdowo wotum 

zaufania. 

13. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy Działdowo wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2018 rok.  

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2018 r., 



 

2) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie o przedłożonym przez Wójta Gminy Działdowo sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2018 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego, 

3) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Działdowo z tytułu wykonania budżetu Gminy Działdowo za 

2018 rok, 

4) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

5) dyskusja, 

6) podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok, 

b)  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2018 rok. 

14. Sprawy bieżące. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z IX Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj. 13  głosami „za” 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

 

Ad.pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał 

/ Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu/.  

Wójt Gminy omówił główne zadania realizowane w okresie międzysesyjnym:  

1) zakończono budowę wodociągu w miejscowości Filice (pod lasem),  

2) przeprowadzono modernizację przepustu w miejscowości Lipówka,  

3) udrożniono rów melioracyjny i przepust w miejscowości Burkat,  

4) zmodernizowano przepust w miejscowości Pierławki,  

5) dokonano wymiany rury tłocznej w studni głębinowej Stacji Uzdatniania Wody  

w Ruszkowie, 

6) w dniu 5 czerwca 2019 r. podpisano umowy z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa 

Oddział w Olsztynie na remonty dróg wewnętrznych : Ruszkowo – 138 000 zł (100 %), 

Pożary – 153 000 zł (100 %), rozpoczęto prace remontowe drogi wewnętrznej w Turzy 

Wielkiej. Następną miejscowością będzie Sławkowo,  



 

7) realizowane są zadania w ramach funduszu sołeckiego,  

8) zakończono postępowanie przetargowe na realizację zadania pn. „Modernizacja remizy 

strażackiej w Petrykozach”. Termin realizacji do końca października,  

9) trzy projekty uzyskały dofinansowanie: 

- Projekt pn. „Zróbmy coś dla siebie i dla natury! Zagospodarowanie przestrzeni publicznej 

….  w miejscowości Pożary. Pożary należą do Odnowy Wsi, jest to szósty wniosek, który 

został dofinansowany, 

- Projekty: „Zmieniamy nasze otoczenie. .. w miejscowości Księży Dwór:,  

10) odbyły się Dni rodziny, 

11) w dniu 15 czerwca 2019 r. na UWM – wydziale biologii odbyło się uroczyste 

zakończenie zajęć akademickich, nasi uczniowie otrzymali certyfikaty i dyplomy.  

Uczniowie naszych szkół zakwalifikowali się również na obozy letnie organizowane przez 

wydział biologii i biotechnologii UWM Olsztyn.  

Z naszej Gminy dostała się największa ilość osób na dwa turnusy.  

- na pierwszy, który odbędzie  się w dniach 21 – 26.07.2019 r. zakwalifikowało się 7 uczniów 

- na drugi turnus 4 – 9.08.2019 r. – 12 uczniów. Łącznie 19 uczniów.  

12) szkoły uczestniczyły w kampanii ogólnopolskiej „Zachowaj Trzeźwy Umysł” , 

13) 19 czerwca 2019 r. w szkołach gminnych odbyło się uroczyste zakończenie roku 

szkolnego. Podczas uroczystości w poszczególnych szkołach wręczono stypendia naukowe 

 i za osiągnięcia sportowe, a także nagrody dla uczniów. Wręczono 20 stypendiów  

w 7 szkołach  i 33 nagrody rzeczowe we wszystkich placówkach. Łączna wartość stypendiów 

i nagród wyniosła 10.272 zł, 

- wręczono nominacje powierzenia stanowiska dyrektora wybranej w drodze konkursu Pani 

Renacie Anuszewskiej (SP Uzdowo) oraz nagrodę ustępującemu ze stanowiska Dyrektorowi 

Szkoły Podstawowej w Uzdowie Panu Jackowi Szczepaniak, 

14) z 4 złożonych wniosków na realizację zadania z wieloletniego programu rządowego 

„Posiłek w szkole i w domu” Gmina Działdowo otrzymała środki dla Szkoły Podstawowej  

w Uzdowie, 

15) w Grzybinach odbyły się Gminne Zawody Wędkarskie, 

16) w Mistrzostwach Województwa LZS „Piłkarska Kadra Czeka” drużyna dziewcząt zajęła I 

miejsce, 

17) GBP Burkat złożyła dwa wnioski do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego: 

- Zakup nowości wydawniczych do bibliotek na kwotę 6250  zł, 

- „Kraszewski. Komputery dla bibliotek 2019” na kwotę 35 000 zł. 



 

GBP Burkat jako najlepsza biblioteka powiatu działdowskiego została nominowana do tytułu 

„Bibliotheca Bona 2018”. 

 

Ad.pkt 5 

Radny Z.Świerczewski zgłosił problem mętnej wody w Sławkowie. 

Wójt Gminy: pan kierownik ze mną rozmawiał, pewne decyzje już podejmujemy. 

Rozmawialiśmy w jaki sposób poprawić jakość wody. 

Radny Z.Świerczewski zwrócił uwagę, że hydrofornia wymaga remontu.  

Wójt Gminy: rozumiem, ale powiem szczerze, że to są duże pieniądze. Będziemy to 

remontować, ale dlaczego ta woda jest brudna? myślę, że pan kierownik odpowie. Będziemy 

szukać przyczyny, aby poprawić jakość wody.   

Radny D.Frejnik: rozmawialiśmy  z panem Wójtem, jak i panem radnym/sołtysem. Sieć  

w Sławkowie jest to sieć ponad czterdziestoletnia. Na tę chwilę wymienimy złoża w 

hydroforni i jakość wody powinna się znacznie poprawić. Woda jest koloru brązowego a więc 

są tam związki manganu i żelaza. One generalnie, nie powiem, że są szkodliwe dla zdrowia, 

one może nie pomogą ale nie są  drastycznie szkodliwe. Sam kolor i wygląd odstrasza. Myślę, 

że po wymianie złóż na hydroforni jakość wody się poprawi.  

Wójt Gminy: rozmawiałem z panem kierownikiem, ma poszukać i przekazać ile to będzie 

kosztowało, myślę, że nie więcej niż 10-15 000 zł.  Takie pieniądze zapewnię. Musimy od 

tego zacząć. Nie będziemy wymieniać całej sieci, nie mamy takich pieniędzy. Mam nadzieję, 

że będzie dobrze.  

 

Ad. pkt  6 

Kierownik M.Krajewski zreferował projekt uchwały.  

Uchwała jest niezbędna, aby sołectwo Księży Dwór przystąpiło do projektu pn. Odnowa Wsi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Uchwała i chęć przystąpienia naszego sołectwa są 

niezbędne, aby do tego programu przystąpić. Uchwała była omawiana na posiedzeniu 

komisji. Wszystkie proceduralne postępowanie zostało przeprowadzone. Po podjęciu 

uchwały, jeszcze dzisiaj wniosek zostanie złożony do Urzędu Marszałkowskiego.  

Wójt Gminy: proszę państwa, nie byłym na ostatniej komisji,  musiałem się spotkać z panem 

konserwatorem w Olsztynie, ale przekazano mi, że padały pytania dlaczego Księży Dwór a 

nie ktoś inny. Coraz bardziej rygorystycznie oceniane są wnioski z różnych projektów.  Kiedy 

przystępowały Pożary, mogły przystąpić dwie bądź trzy miejscowości, przystąpiły tylko 

Pożary bowiem trzeba pisać wnioski, trzeba je rozliczać. W Pożarach mamy Stowarzyszenie, 

które działa i udaje się, że co roku z tych pieniędzy korzystamy. Jeżeli państwo podejmą taką 



 

decyzję zostanie dziś złożony wniosek. Nie jest powiedziane, że  ta miejscowość zostanie 

przyjęta, tego nikt nie wie. Ostatnio byłem w Urzędzie Marszałkowskim, rozmawiałem na 

temat przyjęć nowych stowarzyszeń. Coraz więcej miejscowości przystępuje do Odnowy wsi, 

więc, żeby nasze wnioski przechodziły musi to być duża miejscowość, prężne 

stowarzyszenie. Kiedy będą wykonywane jakieś prace, to co jest najbardziej punktowane, 

mowa o 20-25 osobach, które mają być zaangażowane w wykonywanie tych różnych prac na 

rzecz odnowy wsi. To tylko dlatego Księży Dwór, aby mieć większą pewność, że przejdzie ta 

miejscowość. Księży Dwór ze względu na potencjał, na ilość ludzi w stowarzyszeniu.  

Wniosek, który był wcześniej napisany przez Księży Dwór wspólnie z pracownikami gminy 

został dosyć dobrze oceniony. Mam nadzieję, że  jak przyjmą Księży Dwór to będziemy dalej 

pisać wnioski i  pozyskiwać pieniądze dla gminy. Myślę, że w następnym roku będzie mogła 

przystąpić inna miejscowość .  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie 

opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj. 7  głosami „za” 

Następnie Przewodnicząca K.Wasiak zarządziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr X/88/19 w sprawie zgłoszenia Sołectwa Księży Dwór i Gminy Działdowo  

do współpracy w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

dotyczącej Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego od 2019 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt  7 

Kierownik D.Smereczyńska zreferowała projekt uchwały.  

Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado: 

Uchwała dotyczy zniesienia opłaty za pobyt dzieci w punkcie przedszkolnym, jedynym 

punkcie, zajmującym się opieką dzieci od lat 3 do 5.  Zmieniły się przepisy w sprawie 

ustalania opłat za pobyt dzieci w przedszkolu. Do tej pory na naszym terenie była pełna 

złotówka za każdą zadeklarowaną godzinę pobytu dziecka w przedszkolu. Po zmianie 



 

przepisów należałoby podjąć taką uchwałę, z której wynikałoby, że załóżmy 15 minut 

rozpoczętej godziny liczonoby jako pełną godzinę,  co strasznie utrudniłoby rozliczanie czasu 

pobytu dzieci w przedszkolu. Dochód z opłat za przedszkola od rodziców jest na  poziomie 

13-15 000 zł rocznie. Pan wójt wyszedł z inicjatywą zwolnienia rodziców całkowicie z opłaty 

za pobyt dzieci w przedszkolu. Chociażby z tego względu, że utrzymanie dziecka  

w przedszkolu, a więc opłata za wyżywienie dziecka jest dosyć duża w naszym punkcie 

ponieważ korzystamy z cateringu,  więc te koszty będą rosły, stąd propozycja uchwały. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie omawianego 

projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj.  7 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr X/89/19 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania  

i opieki w innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Działdowo 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad.pkt 8 

Kierownik G. Małachowski przedstawił projekt uchwały, wskazując na położenie 

przedmiotowej nieruchomości na mapie.  

Powierzchnia działki  1632 m2 .  W planie miejscowym - zabudowa mieszkaniowa 

jednorodzinna, z dopuszczeniem usług ogólnowiejskich. Wycena według operatu  27 200 zł. 

Jest to cena netto. Jeśli przeznaczenie jest inne niż rolnicze, po wylicytowaniu ceny  

w przetargu doliczamy VAT.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 6 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 



 

Uchwałę Nr X/90/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 435 obręb Burkat. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad.pkt 9 

Kierownik G.Małachowski zreferował projekt uchwały, wskazując na mapie na położenie 

przedmiotowej nieruchomości.  

Powierzchnia zbliżona 1667  m2, przeznaczenie w planie- zabudowa mieszkaniowa 

jednorodzinna z dopuszczeniem usług ogólnowiejskich. Wycena opiewa na kwotę 27 800 zł 

netto.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 6 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr X/91/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 438 obręb Burkat. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały.   

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo: 

W tym roku mija kadencja ławników Sądu Rejonowego w Działdowie. Kolegium Sądu 

Okręgowego w Elblągu uchwałą z dnia 6 maja 2019 roku ustaliło, że Rada Gminy Działdowo 

powinna dokonać wyboru jednego ławnika do Sądu Rejonowego w Działdowie. Informacja  

o zasadach wyboru, trybie itd. zostały niezwłocznie przez Wójta zamieszczone na Biuletynie 

Informacji Publicznej, przesłano informacje do państwa sołtysów, także cała procedura 

ruszyła już w maju. Zgodnie z art. 163 ust. 2 ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych 

rada gminy  przed przystąpieniem do wyboru ławników, w tym przypadku jednego ławnika, 

powołuje zespół, który przedstawi na sesji rady gminy opinię o zgłoszonych kandydatach  

w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. Cała procedura, zgodnie 



 

 z ustawą ma się zakończyć w październiku. Tak więc w październiku powinna być podjęta 

uchwała. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatów do zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników, minimum trzy osoby:  

Radna K.Roman zgłosiła  kandydaturę radnej  E.Krysiak. Radna E.Krysiak wyraziła zgodę 

na pracę w zespole.  

Radny M.Wiszowaty zgłosił kandydaturę radnej K.Wasiak. Radna  nie wyraziła zgody.  

Radna K.Roman zgłosiła  kandydaturę radnej  A,Gietka. Radna A.Gietka wyraziła zgodę na 

pracę w zespole.  

Radny B.Jaroszewski zgłosił kandydaturę radnego M.Wiszowatego. Radny nie wyraził 

zgody. 

Radna K.Roman zgłosiła  kandydaturę radnego M.Giesek. Radny nie wyraził zgody.   

Radna K.Wasiak zgłosiła  kandydaturę radnej  S.Lemańskiej. Radna nie wyraziła zgody.   

Radna K.Wasiak zgłosiła  kandydaturę radnej  K.Banaś. Radna nie wyraziła zgody.   

Radna K.Roman zgłosiła  kandydaturę radnego B.Jaroszewskiego. Radny nie wyraził zgody.   

Radna K.Roman zgłosiła  kandydaturę radnego J.Szudrewicza. Radny wyraził zgodę.   

Spośród zgłoszonych kandydatów na pracę w zespole opiniującym zgodę wyrazili: radna 

Elżbieta Krysiak, radna Anna Gietka, radny Jacek Szudrewicz. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak odczytała projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr X/92/19 w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszonych 

kandydatów na ławników. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak o godzinie 10 45 zarządziła dziesięciominutową przerwę  

w obradach.  

O godzinie 1100 Przewodnicząca Rady wznowiła X Sesję Rady Gminy Działdowo.  

 

 

Ad.pkt 11 

Skarbnik Gminy zreferowała projekt uchwały. Omówiła proponowane zmiany do budżetu 

gminy po stronie dochodowej  jak i wydatkowej. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 



 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,  6 głosami „za” 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr X/93/19 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2019 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Ad.pkt 12 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że na początku 2018 w ramach zmian  

w ustawie o samorządzie gminnym powstał nowy mechanizm, debaty o stanie gminy, 

możliwości udziału mieszkańców w debacie nad raportem o stanie gminy, dlatego 

 w tym roku będziemy też głosowali nad wotum zaufania. 

1) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy M.Zieliński przedstawił raport o stanie gminy za rok 2018 w formie prezentacji 

multimedialnej /raport stanowi załącznik nr  17 do protokołu/. 

Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z art. 28aa. ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport  

o stanie gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim. 

Dodał, że nie do końca dotyczy to jego osoby gdyż nastąpiła zmiana wójta, mimo to raport 

przedstawia wójt, który urzęduje. Zakres raportu obejmuje przede wszystkim realizację 

polityk, programów, strategii, uchwał rady gminy oraz realizację funduszu sołeckiego za rok 

2018. Prezentacja stanowi raport w wersji skróconej.  

Wójt M.Zieliński przedstawił ogólną charakterystykę gminy, demografię, podział gruntów  

w gminie, wykaz gminnych jednostek organizacyjnych. Poinformował, że w roku  1994    

Gmina  przystąpiła  do  Spółki  Akcyjnej  „ Działdowska  Agencja Rozwoju  S.A.   

z  siedzibą  w  Działdowie. Aktualnie  Gmina  jest  właścicielem  560  akcji, o  wartości  

224.000  zł.  Spółka  wykonuje  zadania  związane  ze wspomaganiem  rozwoju 

gospodarczego,   kulturalnego   i   społecznego   Miasta   i   Gminy   Działdowo  w   zakresie 

kształtowania i realizacji polityki regionalnej. Od  1997  roku  Gmina  Działdowo  jest  

członkiem  i  jednocześnie  założycielem Ekologicznego Związku Gmin 



 

„Działdowszczyzna”. Związek gmin został utworzony w   celu   realizacji   zadań    

w   obszarze   ochrony   środowiska   i   edukacji   ekologicznej, a w szczególności 

wspomagania realizacji zadań własnych gmin. Od   2004   roku   Gmina   Działdowo   

należy   do   Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. Związek  Gmin  

Wiejskich  RP  to  największa  ogólnopolska  organizacja  skupiająca  gminy wiejskie  

 i  miejsko-wiejskie.  Podstawowym  celem  Związku  jest  integracja  samorządów 

wiejskich i rozwiązywanie typowych problemów tego środowiska. W 2007  roku  Gmina 

przystąpiła do  Związku Gmin Warmińsko  –  Mazurskich. Związek Gmin Warmińsko - 

Mazurskich jest związkiem międzygminnym, powołanym przez Rady Gmin położonych  

w historycznych granicach Warmii i Mazur, zrzeszającym 62 gminy. Związek  stanowi  

forum  do  wymiany  doświadczeń  w  zakresie  wykonywanych  zadań własnych i 

zleconych gmin. Ponadto Gmina Działdowo od 2015 r. jest członkiem Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania „Brama Mazurskiej Krainy”. Jest to partnerstwo działające na 

terenie powiatów: nidzickiego,  działdowskiego  i  szczycieńskiego.  Celem  

stowarzyszenia  jest  inicjowanie i wspieranie działań na rzecz rozwiązywania lokalnych 

problemów i aktywizacja lokalnych społeczności. 

Następnie Wójt M.Zieliński przedstawił informacje na temat stanu mienia komunalnego  

w gminie, planów zagospodarowania przestrzennego, zabytków wpisanych do rejestru 

zabytków oraz  Gminnej Ewidencji Zabytków. Poinformował o realizacji Programu Ochrony 

Środowiska, Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Działdowo 

oraz Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. Wskazał na najważniejsze  inwestycje zrealizowane w roku 2018: Budowa świetlicy 

gminnej w Kramarzewie, Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Burkacie (koszt 4800 000 zł), 

Przebudowa drogi w Księżym Dworze (600 000 zł), Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej 

w Burkacie (80 000 zł), Modernizacja i rozbudowa remizy strażackiej w Petrykozach 

(dokumentacja), Budowa chodnika w miejscowości Krasnołąka (120 000 zł), Stworzenie 

atrakcyjnego miejsca spotkań lokalnej społeczności dzięki modernizacji i doposażeniu 

boiska do piłki nożnej w miejscowości  Pożary ( projekt w ramach Aktywna  Wieś  Warmii, 

Mazur i Powiśla), „Zmieniamy naszą rzeczywistość” – Utworzenie rekreacyjno – sportowej 

przestrzeni publicznej w Uzdowie. Wójt Gminy poinformował również o inwestycjach  

i pracach remontowych przeprowadzonych w zakresie infrastruktury mieszkaniowej,  

o rozbudowie sieci wodociągowej w miejscowościach: Księży Dwór, Kisiny, Zakrzewo, 

Komorniki, Burkat, Gąsiorowo; o przygotowaniu dokumentacji na kanalizację wraz  



 

z oczyszczalną ścieków w miejscowości Jankowice; o pracach wykonanych w zakresie 

infrastruktury drogowej (również w ramach funduszu sołeckiego): rozbudowie chodnika   

w Turzy Wielkiej, wyłożeniu kostką drogi w Komornikach, wyłożeniu drogi kostką  

w Gąsiorowie, budowie drogi w Uzdowie, budowie chodnika w Grzybinach. Ponadto 

przedstawił informacje na temat realizacji funduszu sołeckiego. Łącznie wydatkowano 

618.114,22 zł. Środki z funduszu sołeckiego zostały wydatkowane w szczególności na: 

- Doposażenie świetlic wiejskich i innych obiektów użyteczności publicznej, 

-    Doposażenie placów zabaw, 

-   Pielęgnację terenów zielonych, 

-    Organizację festynów sportowo – rekreacyjnych oraz imprez kulturalno - edukacyjnych, 

-   Organizację dożynek sołeckich, 

-  Budowę chodników, 

-  Remonty świetlic, 

-Budowę oraz doposażenie siłowni zewnętrznych. 

Wójt Gminy przedstawił informacje na temat Oświaty, w tym liczby uczniów, kosztów 

utrzymania uczniów, finansowania szkół, pomocy materialnej udzielanej uczniom, zasiłków 

szkolnych, organizacji transportu uczniów do szkół, realizowanych projektach w szkołach  

z pozyskaniem środków zewnętrznych.  Wspomniał  o działalności i wyposażeniu jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych, realizacji uchwał rady gminy.  

Dokonując podsumowania Wójt Gminy podkreślił, że w roku  2018 podjęto szereg działań 

przyczyniających się zarówno do rozwoju Gminy Działdowo, jak i poprawy jakości życia 

mieszkańców. Dążąc   do   rozwoju   i   poprawy   jakości   życia   mieszkańców   Gminy   

Działdowo, podejmowano  działania  w  wielu  obszarach,  począwszy  od poprawy  kwestii  

związanych z zamieszkiwaniem, wypoczynkiem, rekreacją, infrastrukturą, dbaniem    

o środowisko naturalne, pielęgnowaniem   tradycji   i   kultury   lokalnej,   stymulowaniem   

rozwoju   społecznego, czy podniesieniem atrakcyjności gminy. Ponadto, wzmocnieniu 

potencjału społecznego i  gospodarczego  gminy  towarzyszyło  wykazanie  dbałości   

o  zasoby  infrastruktury  technicznej służącej zaspokajaniu podstawowych potrzeb 

mieszkańców. W   roku   2018   Gmina   Działdowo   oraz   jej   jednostki   organizacyjne   

aktywnie i produktywnie realizowały swoje  zadania. Udało się  wybudować sieć kanalizacji 

sanitarnej wraz  z przepompownią  i  oczyszczalnią ścieków w  miejscowości  Burkat,  nową  

świetlicę gminną  w  Kramarzewie, przebudowano  drogę  w  Księżym  Dworze.  Poza  

dużymi inwestycjami systematycznie prowadzone były remonty nawierzchni dróg  

i chodników, miejsc postojowych, parkingów, sieci wodociągowych, czy oświetlenia.  



 

Jak corocznie, tak i w roku 2018 duża część budżetu Gminy Działdowo przeznaczana była 

na edukację. W 2018 roku zrealizowano wiele przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego, 

co stanowi zachętę   dla   mieszkańców   do   włączania   się   w   życie   gminy   

 i   tworzenia   społeczeństwa obywatelskiego. Rok  2018  obfitował  też  w  wiele  

różnorodnych  wydarzeń,  by  na  miejscu  zapewnić mieszkańcom  szeroką  ofertę  

kulturalną,  skierowaną  do zróżnicowanych  grup  odbiorców. Nie zabrakło festynów 

rodzinnych, imprez z atrakcjami dla dzieci, turnieju wsi, czy dożynek wiejskich. 

Wójt Gminy wyraził przekonanie, że dane zawarte w raporcie świadczą o tym, że Gmina 

Działdowo staje się  miejscem coraz bardziej przyjaznym zarówno dla mieszkańców, 

inwestorów jak też dla osób odwiedzających  Naszą Gminę. 

 

2) Przewodnicząca Rady K.Wasiak otworzyła debatę nad raportem prosząc   

o zabieranie głosu. 

Radny J.Szudrewicz podziękował panu Wójtowi i pracownikom gminy za pałac w Turzy 

Wielkiej. Konserwator kładzie kłody pod nogi i tylko dzięki  wytrwałości pana Wójta ten 

projekt może dojść do skutku. Ten budynek nie jest nasz, za rok, dwa się rozpadnie. Gmina 

go przejmie po remoncie. Za kilka lat zaczną się koszty, ale jak widać gmina robi wszystko 

dla mieszkańców, aby mieli gdzie mieszkać, może żeby nie uciekali z naszych miejscowości, 

tylko zostawali na miejscu bo gmina naprawdę się dobrze rozwija.    

Wójt Gminy poinformował, że  na spotkanie z konserwatorem zaprosi również pana radnego. 

Podkreślił, że jest to kwota 1500 000 zł i warto walczyć o te pieniądze. Miejscowość zyska bo 

będzie to piękny budynek.  

Przewodnicząca  Rady K.Wasiak ponowie zwróciła się z prośbą o zabieranie głosu. 

Nikt nie zabrał głosu wobec czego Przewodnicząca Rady zamknęła debatę. 

3) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji rady  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Działdowo wotum zaufania. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

 że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie: 7  głosami „za”. 

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie: 7 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 



 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr X/94/19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Działdowo wotum zaufania. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad.pkt 13 

Ad. 1) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Skarbnik B.Antoszewską o zabranie 

głosu. 

Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2018  

w formie prezentacji multimedialnej /sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2018 stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu/. Szczegółowo omówiła wykonanie dochodów i wydatków  

w poszczególnych działach. 

Dochody 

Rolnictwo i łowiectwo: dochody z czynszu z dzierżawy obwodów łowieckich w kwocie 

11.208,19 zł,  dotacja celowa na zwrot podatku akcyzowego w kwocie 1.317.330,32 zł,  

środki ze sprzedaży działek w wysokości  53.750 zł. Pozostałe dochody 1589,64 zł i odsetki 

232 zł; 

Gospodarka mieszkaniowa: głównie dochody z najmu lokali w kwocie 107.475,85 zł, 

pozostałe: koszty sądowe, wpływy różne, odsetki sądowe, opłaty sądowe (ponad 3000 zł)  

i z wieczystego użytkowania 2380,82 zł;  

Administracja publiczna: dotacja na zadania zlecone (wydawanie dowodów osobistych) 

40 931,99 zł, wpływy różne, wpływy z usług, ze sprzedaży majątku (150 zł); 

Urzędy Naczelnych Organów Władzy Państwowej (..): dotacja na aktualizację spisu 

wyborców 1902 zł  oraz dotacja na przeprowadzenie wyborów 161 138,74 zł;  

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: wpłynęły środki z Funduszu 

Wsparcia na OSP w kwocie 40.986 zł, z tytułu mandatów 1.506,60 zł, pozostałe 10,50 zł; 

Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nie posiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem:  

a) dochody od osób prawnych (podatki i opłaty): 

- podatek transportowy:  plan 1300 zł, wpływy 584 zł,  

- podatek rolny: plan 36 000 zł, wpływy 29 258  zł, 

- podatek od nieruchomości: plan  2 200 000 zł, wykonanie 2 338 999,98 zł; 

b) podatki od osób fizycznych: 

- z tytułu opłaty za psa: plan został wykonany, 



 

- podatek od spadków i darowizn: środki przekazywane z urzędów skarbowych,  

- podatek transportowy, podatek leśny: plan wykonany, 

- podatek od nieruchomości: plan 1260 000 zł, wykonanie 1245 603,49 zł, 

- podatek rolny: plan 1350 000 zł, wykonanie 1336 088 zł; 

c) wpływy z opłat: 

- z tytułu opłaty skarbowej: plan 20 000 zł,  wykonanie 24 289 zł, 

- wpływy z opłaty eksploatacyjnej : wykonanie 276 980,40 zł, 

- wpływy z opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż alkoholu: wykonanie 103 039,07 zł, 

- wpływy z innych opłat: 57 602,44 zł, 

- z różnych opłat: 9 346, 91 zł, 

- odsetki. 

d) udział w podatkach: od osób fizycznych, od osób prawnych: widoczny wzrost, w ubiegłym 

roku dochody wyniosły ponad 3 730 000 zł. 

Różne rozliczenia: subwencje: oświatowa: wpływy 8 163 708 zł, wyrównawcza 6 435 301 

zł, równoważąca 318 150 zł. Łącznie dochody z tytułu subwencji : 14 917 159 zł.  

Oświata i wychowanie: wpłynęły dochody w kwocie 460.199,29 zł 

- wpływy z różnych opłat: 72 075,50 zł, 

- wpływy ze sprzedaży składników majątku: 452,34 zł, 

- wpływy z odsetek bankowych: 1.782,50 zł, 

- dochody z najmu: 6.731,66 zł, 

- darowizny: 7.000 zł, 

- dotacje: 363 682,43 zł 

- pozostałe: 8 474,86 zł. 

Pomoc społeczna:  Skarbnik Gminy wskazała na wykresie na dochody, podkreślając, że 

głównie są to dotacje. W przypadku świadczeń rodzinnych w stosunku do lat poprzednich 

zauważa się tendencję spadkową. Wpływy na 500+ mieszczą się w rozdziale świadczenia 

wychowawcze. Składki na podobnym poziomie, zasiłki okresowe i stałe również. Na 

utrzymanie gops zwiększona dotacja w stosunku do lat poprzednich. Na wspieranie rodziny 

dochody w roku 2018 były większe niż w dwóch poprzednich latach.  

Edukacyjna opieka wychowawcza: dotacja na stypendia – 178 188,76 zł i wyprawkę 

szkolną – 835,27 zł.  

Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska: dotacja na usuwanie azbestu 9500 zł, 

zwrot dotacji  z  zakładu 8 496 zł, z tytułu ochrony środowiska 470 786,02 zł, 



 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: zwrot dotacji z GOKiS 14 629,88 zł, środki 

pozyskane 18 000 zł.  

Dotacje stanowią 37,64 % dochodów zrealizowanych, subwencje 34,68 %, podatki i opłaty 

23,89 %, pozostałe 3,79 %.  

Dotacje i środki unijne: dotacje na zadania zlecone, dotacje na zadania własne, w ramach 

porozumień 5000 zł na cmentarze, pomoc finansowa od innych jednostek 18 000 zł.  

Skarbnik Gminy dokonała podsumowania obrazując na wykresach realizację dochodów 

majątkowych i bieżących. 

 

Wydatki: 

Skarbnik Gminy na wykresach przedstawiła wykonanie wydatków bieżących  

i majątkowych. Poinformowała jak procentowo do wydatków ogółem przedstawiają się 

wydatki w poszczególnych działach. Wydatki na pomoc społeczną stanowią 28 % wydatków 

ogółem jak również wydatki na oświatę stanowią 28 % . Wydatki na wodociągi i kanalizację 

stanowią 15 %. W ubiegłym roku zrealizowano kanalizację w Burkacie na kwotę ponad 4 mln 

złotych. Wydatki na administrację stanowią 9 %, wydatki na drogi 4%, wydatki na kulturę 

 i ochronę dziedzictwa narodowego oraz sport 5 %.   

Zadania inwestycyjne zrealizowane w roku 2018: 

• Wodociągi i kanalizacja (5 079 844,94 zł) 

- rozbudowa wodociągu Burkat, Kisiny, Komorniki, Gąsiorowo, 

- kanalizacja Burkat, 

- dokumentacja na kanalizację w Jankowicach; 

• Drogi (858 290,96 zł) 

- chodniki w miejscowościach: Turza Wielka, Krasnołąka, Grzybiny, 

- drogi: Księży Dwór, Uzdowo, Gąsiorowo; 

• OSP 

- dokumentacja na modernizację OSP w Petrykozach, 

- zakup agregatu do narzędzi hydraulicznych; 

• GOPS 

- zakup samochodu; 

• Ochrona środowiska 

- zakup i montaż lamp solarnych w Uzdowie, 

- zakup i montaż lamy hybrydowej w Malinowie, 

- chodnik przy działce rekreacyjnej w Księżym Dworze; 



 

• Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego: 

- budowa świetlicy w Kramarzewie, 

- stworzenie miejsc rekreacyjnych i sportowych w Pożarach i Uzdowie. 

Dotacje przekazane w ramach porozumień: 

- dotacja dla miasta na wspólny transport – 22 832,88 zł, 

- dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu na przebudowę chodnika w Księżym 

Dworze – 97 275, 04 zł, 

- dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu na przebudowę chodnika w Rywoczynach 

– 44 912,44 zł, 

- dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu na przebudowę drogi w Gnojnie- 

117 695,32 zł, 

- dotacja na prowadzenie USC 52 037, 24 zł, 

- dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu 2600 zł ( Ośrodek Interwencji 

Kryzysowej). 

Wydatki na pomoc społeczną:  

- opłata za pobyt mieszkańców w domach pomocy społecznej:337 653,90 zł, 

- środki na pokrycie wydatków na opiekę nad dziećmi w rodzinach zastępczych: 45 207,58 zł, 

- wspieranie rodziny: 480 321,96 zł, 

- świadczenia rodzinne: 4 404 344,83 zł, 

- składki na ubezpieczenia opłacane za osoby pobierające świadczenia z pomocy społecznej: 

48 208,46 zł, 

- zasiłki celowe i okresowe: 478 113,75 zł, 

- dodatki mieszkaniowe i energetyczne: 14 972,49 zł, 

-zasiłki stałe: 228 640,13 zł. 

Wydatki na utrzymanie GOPS: 882 244,01 zł, wydatki na utrzymanie opiekunek: 118 151,65 

zł, dożywianie 250 000 zł, Program Karta Dużej Rodziny 344,10 zł, świadczenia 

wychowawcze 8182 669,16 zł. 

Wydatki na ochronę środowiska:  

- utrzymanie bezpańskich psów: 109 155,04 zł, 

- oświetlenie ulic: 372 493,28 zł, 

- dotacje dla GZUK: 459 983,71 zł, 

- utrzymanie zieleni: 113 808,18 zł, 

- Program usuwania wyrobów azbestowych: 18 764,55 zł, 

Wydatki na kulturę i sport: 



 

- wydatki na kulturę fizyczną: 78 411,62 zł, 

- utrzymanie GOKiS: 1189 060 zł, 

- utrzymanie Biblioteki: 484 233,29 zł, 

- pozostałe zadania, w tym realizacja funduszu sołeckiego: 213 239,28 zł. 

Następnie Skarbnik B.Antoszewska omówiła sprawozdanie finansowe /załącznik nr 21 do 

protokołu/, które zgodnie z § 28 ust.1 Rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie 

rachunkowości oraz planów kont dla budżetu państwa, budżetów jednostek samorządu 

terytorialnego, jednostek budżetowych, samorządowych zakładów budżetowych, 

państwowych funduszy celowych oraz państwowych jednostek budżetowych mających 

siedzibę poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej  z dnia 13 września 2017r. (Dz.U. 

z 2017 r. poz.1911 ze zm.) składa się z bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych 

jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych, zawierającego informacje 

w zakresie ustalonym w załączniku nr 5 do rozporządzenia, łącznego rachunku zysków i strat 

obejmującego dane wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek 

budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych, zawierającego informacje w zakresie 

ustalonym w załączniku nr 10 do rozporządzenia, łącznego zestawienia zmian w funduszu 

obejmującego dane wynikające z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek 

budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych, zawierającego informacje w zakresie 

ustalonym w załączniku nr 11 do rozporządzenia, informacji dodatkowej obejmującej dane 

wynikające z informacji dodatkowych samorządowych jednostek budżetowych 

 i samorządowych zakładów budżetowych, zawierającego informacje w zakresie ustalonym  

w załączniku nr 12 do rozporządzenia. 

Skarbnik Gminy poprosiła o pytania. 

Ad. 2) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Skarbnik Gminy o przedstawienie 

opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Działdowo za 

2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Skarbnik B.Antoszewska  poinformowała, że  opinia jest pozytywna. W uzasadnieniu 

podano, że jest ono zgodne z obowiązującymi przepisami. Został spełniony art. 242 ust.2 , 

który mówi o tym, że wykonane dochody bieżące powinny być wyższe niż wykonane 

wydatki bieżące jak również został spełniony art. 269. /opinia Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie stanowi załącznik nr 22 do protokołu/. 



 

Ad.3) Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego K.Rewizyjnej   

o przedstawienie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Działdowo  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2018 rok. 

Przewodniczący K.Rewizyjnej  M.Wiszowaty odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Działdowo, stanowiący integralną część 

Uchwały Nr 1/19 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Działdowo z dnia 24 maja 2019 r.  

w sprawie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Działdowo 

za 2018 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, informacji o stanie 

mienia gminy oraz w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy./ załącznik 

nr 23 do protokołu/ 

Ad. 4) Przewodnicząca K.Wasiak odczytała Uchwałę Nr RIO.IV-0120-164/19 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2019 roku  

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Działdowo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Działdowo za 2018 rok. /załącznik nr 24 do 

protokołu/. 

Ad.5) Przewodnicząca K.Wasiak otworzyła dyskusję prosząc o zabieranie głosu.  

Radny M.Wiszowaty zapytał ile wynosi łącznie dług gminy Działdowo na koniec roku 2018.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że dług wynosi 7 284 639,83 zł.  

Przewodnicząca K.Wasiak ponownie poprosiła o zabieranie głosu. 

Innych pytań do przedstawionych dokumentów nie było, wobec czego przystąpiono do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 6) 

a) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie: 6 głosami „za” 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczącego Komisji Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie 

opinii komisji na temat projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie: 7  głosami „za” 



 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 

uchwały. 

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie :  7 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2018 rok. 

Rada gminy jednogłośnie / 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”/ podjęła 

Uchwałę Nr X/95/19 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

b) Następnie przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2018 rok. 

Rada gminy jednogłośnie / 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”/ podjęła 

Uchwałę Nr X/96/19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu na 2018 rok. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak pogratulowała Wójtowi Gminy, życząc dalszej owocnej 

pracy.  

W tym miejscu głos zabrał Wójt Gminy M.Zieliński:  

Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Szanowni Państwo: 

Chciałbym podziękować radzie za zaufanie, ale oczywiście dziękuję wszystkim na sali. Sam 

niczego bym nie zrobił. Szanowna rado, państwo sołtysi, państwo dyrektorzy, państwo 

kierownicy, pan sekretarz, pani skarbnik, pani mecenas, wszyscy są zaangażowani  w pracę 

na rzecz gminy, dlatego bardzo dziękuję. Myślę, że przy najbliższym absolutorium pochwalę 

się, może nie mniejszym bo nie dotyczy mnie całość tego okresu, jestem od niedawna 

Wójtem, ale chciałbym pewne rzeczy kontynuować. Państwo nie widzicie części rzeczy, które 

są realizowane na co dzień, tego nie pokazujemy, ale pracownicy, czy państwo sołtysi, chylę 

ukłon sołtysom za funduszu sołecki. Państwo są bardzo zaangażowani. Myślę, że sami 

pracownicy by temu nie podołali. Jest to prawie 700 000 zł. Chcemy, abyście państwo 



 

angażowali się w to, abyście byli odpowiedzialni, aby mieszkańcy mieli wpływ na jakość 

życia, na to co robicie, na co fundusz jest wydawany. Wszystkim jeszcze raz bardzo dziękuję. 

Dołożę wszelkich starań, aby jak najwięcej dla tej gminy zrobić. Nie wszystko będzie ode 

mnie zależało. Wiele zależy od środków unijnych. Środki unijne praktycznie  w ubiegłym 

roku się kończyły. Myślę, że w następnym rozdaniu będzie więcej pieniędzy i przy wsparciu 

państwa radnych, sołtysów i oczywiście pracowników, bo  oni też wykonują na rzecz gminy 

wiele pracy, zrobimy więcej. Jeszcze raz państwu bardzo dziękuję za zaufanie.  

 

Ad.pkt 14 

Sprawy bieżące 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak odczytała pismo złożone przez Związek Nauczycielstwa 

Polskiego Oddział Działdowo   dotyczące  dokonania czasowej zmiany Uchwały Rady Gminy 

Działdowo w sprawie regulaminu dotyczącego niektórych zasad wynagradzania nauczycieli  

i pracowników niepedagogicznych w celu umożliwienia dyrektorom  szkół i placówek  

prowadzonych przez Gminę Działdowo np. zwiększenia dodatku motywacyjnego bądź 

zwiększenia puli na nagrody dyrektora dla pracowników, którzy strajkowali a następnie 

poinformowała, że zostanie ono przekazane panu Wójtowi.  

 

Ad.pkt 15 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz.12.22 zamknęła X Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

        Protokołowała:                     Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                             Krystyna Wasiak 

          /Inspektor/                                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z  X Sesji Rady Gminy 

Działdowo, która odbyła się w dniu 28 czerwca 2019 r. 


